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В статье автором анализируется закрепление понятия «электронное правительство» в 

российском правовом поле, а также рассматриваются различные теоретико-правовые под-

ходы к определению этого понятия в рамках широкого и узкого понимания его сущности. 

Автор приходит к выводу, что оптимальное определение электронного правительства долж-

но сочетать в себе оба эти подхода, соответствующих направлениям его концептуального 

восприятия, свойственным как континентальной, так и англосаксонской правовой систе-

ме, а субъекты, оказывающие услуги в электронном формате, должны включать в себя не 

только органы публичной власти, а в целом органы, выполняющие публичные функции, 

что также должно быть отражено в итоговой дефиниции.

Ключевые слова: электронное правительство, информационное общество, информа-

ционно-коммуникационные технологии.

DOI: 10.18572/1813-1247-2021-4-17-20

Theoretical Legal Approaches to the Definition of the E-Government Concept

Lavitskaya Marina I., Professor of the Department of Theory of Law and Comparative Legal Studies of the 

Russian State University for the Humanities, Doctor of History

In the article, the author analyzes the consolidation of the concept of “electronic government” in the 

Russian legal field, and also examines various theoretical and legal approaches to the definition of this concept 

within the framework of a broad and narrow understanding of its essence. The author comes to the conclusion 

that the optimal definition of e-government should combine both of these approaches, corresponding to 

thedirections of its conceptual perception, characteristic of both the continental and Anglo-Saxon legal systems, 
and the subjects providing services in electronic format should include not only bodies public authorities, but, in 
general, bodies performing public functions, which should also be reflected in the final definition. 
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